

WESTERN QUÉBEC OFFICIALLY REAPPLYING FOR SPORT-ÉTUDES PROGRAM

FOR IMMEDIATE RELEASE

Gatineau, Monday 12 February 2018 – The Western Québec School Board wishes to announce that it will pursue with the re-application for a Sport-Études program at Hadley Junior and Philemon Wright High Schools. The School Board had received provisional authorization to run the program for the 2017-2018 school year but unfortunately, we were unable to meet the requirements in the timeline given, therefore the provisional authorization was withdrawn.

This third application will be sent to the ministère de l'Éducation et de l'Enseignement Supérieur (MEES) before its March 2018 deadline. Western Québec has examined and taken into account the recommendations received from the MEES from our previous applications and are developing an implementation plan that will meet all the MEES requirements. The Board plans on asking the MEES for a conditional approval of the program so it can begin the registration of students in 2018-2019 to allow the Sport-Études program to begin in 2019-2020.

Western Québec will focus on a viable and sustainable Sport-Études program. Sports Concentration programs will not be considered until the Sport-Études program is successfully implemented.

Sport-Études programming is intended to support student athletes who are recognized by a MEES-approved sports federation for their athletic performance, and for their successful academic performance in secondary school. These programs allow student athletes to balance their academic and sports interests, provided they make academic success their priority. The rules for recognition are established by the MEES.

The school board expects to receive a final decision by the end of July 2018. We will notify the schools as soon as we hear from the MEES. Assuming it's positive, we intend to implement the program for school year 2019-2020.

- 30 -

Source: François Raymond
Communications Consultant
Western Québec School Board
fraymond@wqsbc.gc.ca

WESTERN QUÉBEC RÉAPPLIQUE OFFICIELLEMENT POUR UN PROGRAMME SPORT-ÉTUDES

POUR PUBLICATION IMMÉDIATE

Gatineau, lundi 12 février 2018 – La Commission scolaire Western Québec souhaite annoncer qu'elle poursuivra son processus d'application pour un programme Sport-Études aux écoles secondaires Hadley Junior et Philemon Wright. La Commission scolaire a reçu une acceptation conditionnelle afin de lancer le programme pour l'année scolaire 2017-2018, mais malheureusement, il a été impossible de répondre à toutes les exigences dans les délais prescrits. L'acceptation conditionnelle a donc été retirée.

Cette troisième application sera envoyée au ministère de l'Éducation et de l'Enseignement Supérieur (MEES) avant la date limite de mars 2018. Western Québec s'est penchée sur toutes les recommandations mises de l'avant par le MEES suite aux demandes précédentes, et développera un plan d'introduction les prenant en compte. La Commission scolaire demandera au ministère pour une acceptation conditionnelle afin qu'elle puisse procéder aux inscriptions des étudiants en 2018-2018 pour finalement offrir le programme à l'année scolaire 2019-2020.

Western Québec se concentre sur un programme Sport-Études viable et durable. Les programmes de concentration sportive ne seront pas considérés avant que le programme Sport-études soit introduit avec succès.

Le programme Sport-Études vise les élèves athlètes qui sont reconnus pour succès académique au secondaire, et pour leur performance athlétique par une fédération sportive approuvée par le MEES. Ce programme permet aux élèves athlètes de balancer leur intérêt sportif et académique, tant qu'ils fassent de leur succès académique leur priorité. Les règles du programme sont établies par le MEES.

La Commission scolaire devrait recevoir une décision finale avant la fin de juillet 2018. Nous informerons les écoles aussitôt. Advenant une réponse positive, nous introduirons le programme pour l'année scolaire 2019-2020.

- 30 -

Source: François Raymond
Conseiller aux communications
Commission scolaire aWestern Québec
fraymond@wqsb.qc.ca